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Protokół nr 50/2023 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 22 maja 2023 r. w godz. od 17:55 do 19:00 

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pomocy 

środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Oświaty i Wychowania:   

1. Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji 

2. Jarosław Schabieński  - Wiceprzewodniczący  

3. Mariola Brygida Karpińska  

4. Anna Maria Gawlińska  

5. Adam Ołowniuk – on line 

6. Marek Lech Zborowski-Weychman 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk                                                                                                                                  

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Kamil Sznel – Naczelnik Wydz. Obsł. Prezydenta, KSiP 

4. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Org. Pozarządowymi 

5. Dorota Sidorowicz – Naczelnik Wydziału Oświaty i Wychowania 

6. Bożena Anuszkiewicz -Przewodnicząca Oddz. NSZZ Solidarność 

7. Magdalena Sawicka – Pełnomocnik Zarządu Fundacji Cosinus Edukacja RZ 

8. Bartosz Będkowski – Pełnomocnik Zarządu Fundacji Cosinus Edukacja RZ 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji biorąca udział on-line  powitała zebranych, 

przekazała prowadzenie posiedzenia radnemu Jarosławowi Schabieńskiemu – 

Wiceprzewodniczącemu Komisji Oświaty i Wychowania. 

Jarosław Schabieński przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz                           

z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy Radni chcą wnieść jakieś uwagi.  

Radni nie wnieśli więcej  uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 49/2023 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 kwietnia 2023 r. 

2. Zaopiniowanie Raportu o stanie Miasta za 2022 rok. 

3. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

4. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej             

w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2023 
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6. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 49/2023 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 maja 2023 r. 

Jarosław Schabieński zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu nr 49/2023: 

za przyjęciem protokołu głosowało               - 6 Radnych               

przeciw                                                           - 0 

wstrzymało się od głosu                                 - 0 

Jarosław Schabieński stwierdził, że  protokół nr 49/2023 z posiedzenia Komisji Oświaty                

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 maja 2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie Raportu o stanie Miasta za 2022 rok. 

Raport o stanie Miasta za 2022 rok stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Jarosław Schabieński  stwierdził, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  przedmiotowy 

Raport. 

Czesław Renkiewicz – poinformował, że dokument jest obszerny; mogą być wprowadzone 

drobne korekty dotyczące przede wszystkim kwestii demograficznych. Raport uzupełniony 

zostanie również o informacje dotyczące Suwalskiego Klubu Badmintona i Miejskiego Klubu 

Sportowego Ślepsk Malow Sp. z o.o. 

   

Członkowie Komisji nie wnieśli pytań i uwag, wobec czego Wiceprzewodniczący Komisji 

Oświaty i Wychowania przeszedł do głosowania. 

Głosowanie nad Raportem o stanie Miasta za 2022 r.: 

za pozytywną opinią głosowało               - 4 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 2 radnych 

Komisja pozytywnie zaopiniowała „Raport o stanie Miasta za 2022 rok”.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Jarosław Schabieński  stwierdził, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  przedmiotowe 

Sprawozdanie. 

Agnieszka Szyszko kwota na działalność pozarządową w 2022 roku wynosiła 3,5 mln. zł.-    

w roku bieżącym została nieco zmniejszona ponieważ odeszły dwa duże zadania realizowane 
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przez organizacje pozarządowe: jedna organizacja zrezygnowała z prowadzenia izby 

wytrzeźwień z noclegownią a druga to przejęcie przez Miasto Centrum Wspierania 

Organizacji Pozarządowych. Dotacje to ok. 70% kosztów tego, co organizacje realizują a 30% 

to wkład własny: finansowy albo wkład pracy.. 

 

Członkowie Komisji nie mieli  więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania  

za pozytywną opinią głosowało  -    6 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0  

Komisja pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2023. 

Ad pkt. 4 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej        

w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa          

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Jarosław Schabieński  stwierdził, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  przedmiotową 

Informację. 

Agnieszka Szyszko zmiana przedmiotowej uchwały podyktowana jest tym, że nadzór 

Wojewody zwrócił uwagę na to, że w uchwale Rady Miejskiej nie może być podziału kwoty 

na zadania priorytetowe, może być podana tylko kwota ogólna. Zmieniła się interpretacja 

ustawy o pożytku publicznym i o wolontariacie. Podział kwoty ogólnej należy do Prezydenta,  

ustalenie kwoty ogólnej do Rady Miejskiej. 

 

Członkowie Komisji nie mieli  więcej pytań i uwag, wobec czego Wiceprzewodniczący 

Komisji Oświaty i Wychowania stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych 

dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały           

w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie na rok 2023 została przyjęta. 

 

Ad. pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie na rok 2023 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli  więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania  
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głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -    6 radnych 

przeciw                                        -    0 

wstrzymało się od głosu              -    0  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2023 

Opinia stanowi załącznik nr. 7 do protokołu 

 

Ad. pkt. 6 

Wolne wnioski. 

 

Magdalena Sawicka Pełnomocnik Zarządu Fundacji Cosinus Edukacja RZ – zwróciła się        

z prośbą o możliwość wynajęcia sal lekcyjnych w Zespole Szkół nr 6 im. Karola 

Brzostowskiego w Suwałkach od 1 września 2023 r. Publiczne szkoły Cosinus zapewniają 

bezpłatny i powszechny dostęp do nauki w zakresie liceum ogólnokształcącego i szkoły 

policealnej dla dorosłych.  Zajęcia prowadzi wykwalifikowana kadra. Fundacja Cosinus na 

wynajem lokali ma  podpisaną umowę z Agencją Rozwoju Regionalnego ARES w Suwałkach. 

Gwałtowne obniżenie stawek dotacji dla szkół niepublicznych może spowodować, że szkoły 

Cosinus będą jedyna alternatywą dla dużej ilości chętnych, których nie będzie stać na 

comiesięczne opłacanie nauki. 

Bartosz Będkowski Pełnomocnik Zarządu Fundacji Cosinus Edukacja RZ –Fundacja 

prowadzi już szkoły na terenie całego kraju, między innymi w Bełchatowie, Gdyni, Łodzi, 

Olsztynie. Realizuje zadania powiatu i ściśle współpracuje z jednostkami samorządu 

terytorialnego. Opublikowane rozporządzenie Ministra Edukacji i Nauki zmniejszające stawki 

dotacji na szkoły niepubliczne spowodowało, że opłatami  za naukę obciążone zostały osoby 

fizyczne, a Cosinus zapewnia naukę bezpłatną; stąd spodziewany jest gwałtowny napływ 

chętnych. W chwili obecnej Fundacja Cosinus nie jest przygotowana lokalowo na przyjęcie 

wszystkich chętnych osób. Rozwiązaniem byłoby wydzierżawienie sal w szkołach 

samorządowych, w których w weekendy nie są prowadzone zajęcia. Argumentem „za” jest  

między innymi wpływ opłat za wynajem sal do budżetu miasta. Zaznaczył, że w przypadku 

zgody udzielonej przez samorząd Fundacja Cosius wystąpi do straży pożarnej                                   

o przeprowadzenie przeglądy danego budynku pod kątem wymogów bezpieczeństwa. 

Czesław Renkiewicz –podkreślił, że w Suwałkach funkcjonuje wiele placówek 

niepublicznych na różnym poziomie edukacji. Wśród szkół policealnych jest szkoła  

prowadzona są przez Centrum Nauki i Biznesu Żak” jest Akademia Sukcesu, czy  

zarejestrowana działalność Fundacji Cosinus w celu prowadzenia szkoły policealnej i liceum 

dla dorosłych. W chwili obecnej nie ma informacji na temat potrzeb w zakresie działalności 

edukacyjnej. Dotacje przekazywane z budżetu miasta  rosną w tempie znacznie wyższym niż 

środki finansowe kierowane na utrzymanie placówek miejskich publicznych. Zapytał, czy 

pomieszczenia znajdujące się w ARES-ie są niewystarczające na prowadzenie działalności 

edukacyjnej. 

Magdalena Sawicka odpowiedziała, że na tę chwilę ilość lokali jest wystarczająca, ale  od     
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1 września 2023 r. sytuacja może się zmienić. Nadmieniła, że nauka w Cosinusie jest 

semestralna i nabory są prowadzone również zimą. Zapewniła, że efektywność nauczania         

w szkołach prowadzonych przez Fundacje jest bardzo wysoka. Cosinus w kraju jest liderem 

w tym zakresie. Podkreśliła, że pobierający naukę  w Cosinusie mogą liczyć na solidne 

wykształcenie. Fundacja współpracuje z kuratorium oświaty jak również z Wydziałem 

Oświaty i Wychowania Urzędu Miejskiego w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz poruszył kwestię efektywności nauczania; istnieje przekonanie, że 

efektywność nauczania w szkołach niepublicznych jest niska, większość słuchaczy nie 

przystępuje do matury. Jeżeli nabór od 1 września będzie pozytywnie zaskakujący, to będzie 

możliwość podjęcia rozmowy w tym temacie. Podkreślił, że możliwości  wynajmu są różne 

nie tylko w szkołach publicznych. Na terenie miasta funkcjonują przedsiębiorstwa, które 

dysponują salami przystosowanymi do prowadzenia nauki  i w razie potrzeby oferta może być 

przedstawiona. 

Anna Ruszewska dopytała Prezydenta czy jest dobra wola współpracy z Fundacją w kwestii 

wynajmu lokalu na terenie którejś ze szkół suwalskich, jeśli Cosinus takie zapotrzebowanie 

wyrazi. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że jeżeli nabór wrześniowy będzie tak dobry, że nie 

będzie możliwości prowadzenia zajęć w budynku ARES wówczas rozmowy zostaną podjęte. 

Adam Ołów zapytał, czy w szkołach publicznych prowadzone są zajęcia w czasie 

weekendów. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że w chwili obecnej w szkołach publicznych nie są 

prowadzone zajęcia w weekendy. 

Agnieszka Szyszko poinformowała, że możliwością nauki w szkołach prowadzonych prze 

fundację Cosinus zainteresowani są obywatele Ukrainy. 

Magdalena Sawicka potwierdziła, że  faktycznie jest duże zainteresowanie; w szkole uczą 

się nie tylko Ukraińcy ale również obywatele Białorusi. Nadmieniła, że zatrudniona jest osoba 

znająca język ukraiński. Cosinus jest największą szkołą przyjmującą bezpłatnie uchodźców.  

Jarosław Schabieński zapytał, ilu jest w chwili obecnej słuchaczy w szkołach prowadzonych 

przez Cosinus. Drugie pytanie dotyczyło kwestii przeglądu technicznego, bezpieczeństwa 

szkół. 

Magdalena Sawicka odpowiedziała, że stale uczęszczających jest 70 słuchaczy na trzech 

kierunkach: dwie grupy na kierunku technik-masażysta i jedna grupa na kierunku technik 

usług kosmetycznych. 

Mariola B. Karpińska poinformowała, że nie ma takiej możliwości, żeby budynki nie miały 

przeprowadzonego przeglądu bezpieczeństwa. Co trzy lata każda  szkoła przechodzi badania 

ppoż oraz badania techniczne.  

Anna M. Gawlińska podziękowała za wsparcie i pomoc Dyrekcji Ośrodka w zakupie 

pojazdu. 

Mariola B. Karpińska zapytała o nabór do szkół średnich w roku szkolnym 2023/2024, gdzie 

do szkół ponadpodstawowych idą dwa roczniki. 

Dorota Sidorowicz zapewniła, że dla wszystkich chętnych zostaną stworzone miejsca. 

Roman Rynkowski – łącznie z terenu miasta i okolic spodziewanych jest ok 1400 chętnych 

do podjęcia nauki w szkołach ponadpodstawowych. 

Bożena Anuszkiewicz w nawiązaniu do wypowiedzi Pana Bartosza Będkowskiego 
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poinformowała, że podmiot wynajmujący pomieszczenia nie jest uprawniony do 

przeprowadzenia kontroli bezpieczeństwa bo nie jest zarządcą budynku. 

Zapytała o termin i co z  nową lokalizacja Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 

Czesław Renkiewicz poinformował o przyznanym dofinansowaniu z rządowego programu 

Maluch Plus na zorganizowanie czwartego żłobka w mieście. Plan jest taki, że żłobek ten 

powstał by w budynku po Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej na ulicy Nowomiejskiej. 

Poradnia przeniesiona byłaby na ulicę Kościuszki 45. Do Banku Gospodarstwa Krajowego 

został złożony wniosek na kolejną edycja Polskiego Ładu dot. ochrony zabytków licząc na 

uzyskanie dotacji. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i pytań. 

 

Jarosław Schabieński – Wiceprzewodniczący Komisji podziękował zgromadzonym za 

udział  w posiedzeniu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

    

                                     Wiceprzewodniczący  

                         Komisji Oświaty i Wychowania 

                           Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                              Jarosław Schabieński 

 

 

 
 

Protokół sporządziła: Danuta Skucz 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 


